
Protokół Nr 22/22
ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia,

Sportu i Kultury oraz Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i
Ochrony Środowiska i Komisji Planu, Budżetu i Finansów

z dnia 25 maja 2022 r.

Posiedzenie komisji rozpoczęło się w dniu 25 maja 2022 r. o godz. 800

Posiedzenie komisji zakończyło się w dniu 25 maja 2022 r. o godz. 955

Posiedzenie komisji odbyło się w sali widowiskowej Ośrodka Kultury w Sejnach.

W posiedzeniu  wzięło  udział  7  członków Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych,  Zdrowia,
Sportu i Kultury.

1. Radna Małgorzata Klucznik,
2. Radny Piotr Maksimowicz,
3. Radna Anna Krutul,
4. Radny Paweł Dzienisiewicz,
5. Radna Jolanta Beata Bagińska.
6. Radna Jolanta Piktel – Dabulis,
7. Radny Bogusław Sojko.

     
Nieobecna Radna Paulina Błuszko – Nasewicz.

W posiedzeniu  wzięło  udział  7  członków Komisji  Bezpieczeństwa Publicznego,  Handlu i
Ochrony Środowiska:

1. Radny Piotr Maksimowicz,
2. Radny Józef Masianis,
3. Radny Stanisław Bulwin,
4. Radny Paweł Dzienisiewicz,
5. Radna Anna Krutul,
6. Radny Janusz Zabłocki,
7. Radny Marek Zubrzyński.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków Komisji Planu, Budżetu i Finansów:

1. Radny Marek Zubrzyński,
2. Radna Małgorzata Klucznik,
3. Radna Jolanta Beata Bagińska, 
4. Radny Marian Auron,
5. Radna Jolanta Piktel - Dabulis,
6. Radny Józef Masianis,
7. Radny Bogusław Sojko,



8. Radny Tomasz Korzeniecki,
9. Radny Marek Sulżyński.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Pani Bożena Renata Miszkiel         - Skarbnik Miasta Sejny,
2. Pani Dominika Sidor                      - Kierownik RPG,
3. Pani Anna Kalinowska                   - Inspektor ds. komunalnych 
4. Pani Ewelina Luto                          - Pełnomocnik Burmistrza,
5. Pani Ilona Okoń                              - Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej.

Do pkt 1. 

Posiedzenie  Komisji  otworzył  Pan  Bogusław  Sojko –  Przewodniczący  Komisji
Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury - przywitał wszystkich Radnych Rady
Miasta oraz zaproszonych gości.  

Do pkt 2. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i  Kultury – poddaje pod głosowanie porządek posiedzenia.  Poinformował,  że Pani
Ilona Okoń - Kierownik MOPS w Sejnach zwróciła się z prośbą  aby pkt. Ocena Zasobów
Pomocy Społecznej  za 2021 r. (sprawy różne) został omówiony na początku posiedzenia jako
pkt. 3.

Głosowanie nad porządkiem posiedzenia. 

Radna Anna Krutul – nieobecna na głosowaniu.
Radny Jolanta Piktel-Dabulis – nieobecna na głosowaniu.

Komisja Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury jednogłośnie (5 głosów
za) przyjęła porządek posiedzenia wraz ze zmianą. 

Komisja  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  (6
głosów za) przyjęła porządek posiedzenia wraz ze zmianą.

Komisji Planu, Budżetu i Finansów jednogłośnie (8 za) przyjęła porządek posiedzenia
wraz ze zmianą.

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
3. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej  za 2021 r.



4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Miasta Sejny na lata 2022 - 2034.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2022
rok. 

6. Zaopiniowanie  projektu uchwały  w  sprawie  podjęcia  współpracy  partnerskiej  z
miastem Frankfurt  nad Odrą (Niemcy),  miastem Słubice (Polska) oraz miastem Łoździeje
(Litwa).

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi
odbierania   odpadów  komunalnych   od  właścicieli  nieruchomości  oraz  opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

8. Zaopiniowanie  projektu uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Sejny.

9. Zaopiniowanie  projektu uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  szczegółowego
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów na terenie Miasta Sejny.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia
Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i
Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Sejny na 2022 rok.

11.   Sprawy różne.
12.   Zakończenie posiedzenia.                                       

Do pkt 3. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu  i  Kultury  -  przystępuje  do  kolejnego  punktu  obrad,  którym  jest  ocena  Zasobów
Pomocy Społecznej  za 2021 r.

Pani Ilona Okoń – Kierownik MOPS w Sejnach: Ocena zasobów pomocy społecznej
dla gminy Miasto Sejny za 2021 rok została przygotowana na podstawie danych zebranych
przez  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  za  pośrednictwem  systemu  Centralnej  Aplikacji
Statystycznej.  Dane  z  Oceny  umożliwiają  analizowanie  i  monitorowanie  występowania
problemów  społecznych  oraz  planowanie  działań  aktywizujących  jednostki  samorządu
terytorialnego  w  obszarze  usług  społecznych.  Zawarte  w  niej  informacje  są  materiałem
poglądowym  mającym  ułatwić  władzom  gminy  podejmowanie  decyzji  związanych  z
planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku i stały się podstawą do
sformułowania  poniższych wniosków i  rekomendacji.  Ocena zasobów pomocy  społecznej
odzwierciedla działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sejnach oraz jednostek
współpracujących  w realizacji  zadań  z  zakresu  polityki  społecznej.  Zaprezentowane  dane



wykraczają  znacznie  poza  obszar  pomocy  społecznej,  lecz  ocena  niektórych  problemów
związanych ze zjawiskiem wykluczenia społecznego nie będzie właściwa bez oceny lokalnej
sytuacji na rynku pracy, dostępnego zasobu lokali, czy też lokalnych możliwości dostępu do
różnych form aktywizacyjnych. Skala istniejących problemów społecznych ukazuje potrzebę
znacznych nakładów i środków finansowych na realizację nałożonych ustawowo zadań, co
nie będzie możliwe bez zwiększenia także środków pochodzących z budżetu państwa. 

Potrzeby  są  głównie  finansowe.  Ilość  beneficjentów  finansowych  MOPS-u  spada.
Wzrasta liczba osób przebywających w domach pomocy społecznej i osób, które korzystają z
usług  opiekuńczych.  Obydwie formy są dość  kosztowne dla  Miasta.  W Domach Pomocy
Społecznej przebywa 11 osób, 3 osoby oczekują na przyjęcie.  Na usługach opiekuńczych
mamy 28 osób.

Rada  Miasta  nie  wniosła  uwag  i  zastrzeżeń  do  pkt.  ocena  Zasobów  Pomocy
Społecznej  za 2021 r.

Do pkt 4. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury - przystępuje do kolejnego punktu obrad, którym jest zaopiniowanie projektu
uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Sejny na lata 2022 -
2034.

Pani  Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta Sejny: Zmian w WPF Miasta Sejny
dokonano w związku z koniecznością dostosowania WPF do aktualnego budżetu 2022 r. oraz
ze względu na uwzględnione w budżecie istotne zmiany kwot ze względu na : 
- zwiększenie dochodów o 108.815,29 zł 
- zwiększenie wydatków o 273.597,04 zł 
- zwiększenie przychodów o 164.781,75 zł. 

Nie zmieniano natomiast jeszcze prognoz wydatków i dochodów na kolejne lata. W
związku  z  otoczeniem  gospodarczym  a  przede  wszystkim  inflacją  czeka  nas  korekta
wydatków na obsługę długu. Korzystając z symulacji i biorąc jako przykład wykonanie roku
2020 zwiększając wartości w dochodach i wydatkach – głównie odsetki jeszcze spełniamy
warunki wskaźnika.

Pani Jolanta Beata Bagińska – Przewodnicząca Rady Miasta: Chciałam się dopytać o
projekt „pierzeja Piłsudskiego”.

Pani  Dominika Sidor – Kierownik RPG: Co roku są zbierane wnioski do funduszu
wsparcia  gmin  i  powiatów.  Otrzymaliśmy  środki  na  inwentaryzację  budynków  i  na
dokumentację  projektową na remonty budynków przy ul.  Piłsudskiego i  ul.  Zawadzkiego.
Udało się pozyskać 300 tyś. zł. Musimy też zabezpieczyć wkład własny.

Radny Marek Zubrzyński: Do jakiej instytucji wniosek był składany?



       Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Sejmik Województwa podejmuje uchwałę
komu przyznaje dofinansowanie. To jest dotacja celowa. Środki krajowe.

Głosowanie Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury.

Głosowanie: Za 5, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,  Sportu i  Kultury jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Miasta Sejny na lata 2022 - 2034.

 Głosowanie Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i Ochrony Środowiska.

Głosowanie: Za 6, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Radni  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony  Środowiska
jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały   w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Miasta Sejny na lata 2022 - 2034.

Głosowanie Komisji Planu, Budżetu i Finansów.

Głosowanie: Za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni  Komisji  Planu,  Budżetu  i  Finansów  większością  głosów  pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta
Sejny na lata 2022 - 2034.

Do pkt 5. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury - przystępuje do kolejnego punktu obrad, którym jest zaopiniowanie projektu
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2022 rok. 

Pani Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta Sejny: Zmiany w planie dochodów –
zwiększenie o kwotę 108.815,29 PLN
Dział: 600 – Transport i łączność – (-) 1.130,00 PLN
Rozdział: 60016 –zmniejszenie dochodów o wpływy odsetek należnych funduszowi dróg;
Dział: 700 – Gospodarka mieszkaniowa – 1.050,00 PLN
Rozdział: 70005 i 70007 – zwiększenie dochodów z odsetek, zwrotów kosztów i wpływów z
lat ubiegłych;
Dział: 754– Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – (+) 27.588,49 PLN
Rozdział  75495  – zwiększenie dochodów i wydatków w związku z wpływem środków na
wypłatę świadczenia rodzinnego dla uchodźców z Ukrainy oraz środków za wykonanie zdjęć,



obsługę  systemu nadawania  PESEL,  środków na  edukację  dzieci  z  Ukrainy,  środków na
wypłaty z art. 13,
Dział:  756  –  Dochody  od  osób  prawnych,  od  osób  fizycznych  i  od  innych  jednostek
nieposiadających osobowości  prawnej  oraz  wydatki  związane  z  ich  poborem – 66.606,80
PLN
Rozdział: 75601 – zwiększenie kwot dochodów z podatków w formie karty podatkowej
Rozdział:  75618–  zwiększenie  kwoty  dochodów  w  związku  z  wpływem  opłat  za  tzw.
„małpki”;
Dział: 855 – Rodzina – (+) 0,00 PLN
Rozdział: 85516 – zmiana paragrafów
Dział: 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska –14.700,00 PLN
Rozdział: 90005 – środki otrzymane z WFOŚiGW – refundacja kosztów programu „czyste
powietrze”;
Zmiany w planie wydatków – zwiększenie o kwotę 273.597,04 PLN
Dział: 600 – Transport i łączność – (+) 980,00 PLN
Rozdział: 60014 i 60016 –zwiększenie wydatków w związku z kosztami żwirowania dróg;
Dział: 700 – Gospodarka mieszkaniowa – 300.000,00 PLN
Rozdział: 70007 – zwiększenie wydatków w związku z koniecznością pokazania posiadania
wkładu własnego do dotacji celowej środków pozyskanych z Funduszu Gmin i Powiatów na
projekt  rewitalizacji  pierzei  Piłsudskiego  i  części  Zawadzkiego  będących  w  zasobach
komunalnych;
Dział: 710 – Działalność usługowa – 15.000,00 PLN
Rozdział: 71012 –zwiększenie wydatków w związku z wzrostem kosztów usług takich jak
rozgraniczenie działek, wyznaczenie granic, wycena;
Dział: 750 – Administracja publiczna – 14.962,49 PLN
Rozdział: 75011 i 75023– przeniesienia pomiędzy paragrafami i zwiększenie wydatków na
wynagrodzenia w związku z otrzymaną refundacją wydatków z WFOŚiGW;
Dział: 754– Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – (-) 48,815,20 PLN
Rozdział 75495 – przeniesienie części wydatków do rozdziału 85131
Dział: 801 – Oświata i wychowanie – 11.986,00 PLN
Rozdział: 80101 – zwiększenie wydatków w związku z otrzymaniem środków na edukację
dzieci z Ukrainy;
Dział: 851 – Ochrona zdrowia – 243.800,03,00 PLN
Rozdział: 85154 i 85195 – zwiększenie wydatków w związku z przyjęciem środków z tzw.
korkowego  (  149.364,03  PLN)  i  małpek  (  28.279,20  PLN)  niewykorzystanych  w  roku
poprzednim;
Dział: 852 – Pomoc społeczna – 45.600,00 PLN
Rozdział: 85231– przeniesienie części wydatków z rozdziału 75495 na wypłaty świadczeń
(jednorazowego, rodzinnego i dożywiania ) dla obywateli Ukrainy;
Dział: 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska –(-)294.916,28 PLN
Rozdział: 90001 – przeniesienie środków do rozdziału 70007;
Rozdział: 90003 – zmiany pomiędzy paragrafami w związku z podpisanym porozumieniem z
Suwałkami o prowadzenie schroniska;
Rozdział: 90005 – zwiększenie wydatków w związku z otrzymaną refundacją;



Zmiany w planie przychodów i rozchodów – zwiększenie o kwotę 164.781,75 PLN
W  przychodach  zwiększenie  kwoty  głównie  o  przyjęcie  niewykorzystanych  środków  z
małpek, korkowego i ochrony środowiska. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury: Na ul. Wileńskie są prowadzone prace. Czy zostaną tam postawione słupy
oświetleniowe przejść dla pieszych?

Pani  Dominika Sidor – Kierownik RPG: Prace na ul. Wileńskiej i ul.  Piłsudskiego
prowadzi Powiat. W przebudowie maja się znaleźć środki na oświetlenie przejść.

Radny Marek Zubrzyński:  Dotyczy projektów Unijnych. Pani Skarbnik powiedziała –
zwiększenie  kwoty  wraz  ze  wzrostem  Euro.  Jak  to  wygląda  technicznie  do  rozliczenia
projektu na koniec? 

Pani  Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta Sejny: Jest to uaktualnienie względem
tego roku. Wydatki będą realizowane z tej kwoty, którą mamy. 

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani Jolanta Beata Bagińska: W budżecie przyjmuje się
wartość  wszelkich  działań,  które  ten  projekt  obejmuje  zgodnie  z  bieżącym kursem Euro.
Budżet musi zapewnić środki na taką wartość na jakiej jest kurs Euro. W przypadku kiedy
kurs się obniży, tej kwoty w budżecie się nie obniża, tylko taką kwotę w budżecie się trzyma,
żeby ona  pokryła  wszystkie  wydatki  związane  z  projektem.  Jeżeli  kwota  jest  wyższa  niż
przewidywano w projekcie to trzeba robić zmiany w projekcie.

Radny Marek Zubrzyński: Widziałem, że są zabezpieczone środki na projekt kanalizacji na
ul. Nowej i 11 Listopada i Placu Dominikańskim. 

Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG:  Jeżeli  chodzi  o  projekty  to  są  zrobione  i
opłacone. Będziemy się starać o dofinansowanie.

Radny  Marek Zubrzyński:  Ul.  11 Listopada jest  już  w przebudowie.  Będzie  położony
asfalt. Czy uwzględniliście to w projekcie?

Pani  Bożena  Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta  Sejny:  Zabezpieczyliśmy  środki  na
kanalizację ul. 11 Listopada. W związku z rosnącymi cenami nie będzie nas na to stać. 

Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG:  Najpierw  musieliśmy  zrobić  projekt,  żeby
później  móc  zrobić  kosztorys.  Z  kosztorysu  wyszło,  że  nasza  inwestycja  dwukrotnie
przewyższa inwestycję powiatu. Nie mamy takich środków. Postanowiliśmy odstąpić od tej
inwestycji. 

Przewodnicząca Rady Miasta – Pani  Jolanta Beata Bagińska: Kosztorys ważny jest pół
roku. Jeżeli mija ten czas trzeba go aktualizować. Czy ktoś weryfikował ten kosztorys? Może



można  ten  kosztorys  uszczuplić?  Do  końca  lipca  Powiat  ma  zakończyć  zadanie.  Z  tego
wynika, że kanalizacja na ul. 11 Listopada nie będzie wykonana w tym terminie. Projekt i
kosztorys to jedno a środki to inna sprawa.

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Rozmowy były z projektantem. On wiedział jaka
jest nasza sytuacja finansowa. Teren jest trudny i wymaga dużo prac ziemnych. 

Pozwolenie na budowę ważne jest trzy lata.  Kosztorysy są teraz nie aktualne z tygodnia
na  tydzień.  Złożyliśmy  projekt  do  „Polski  Ład”  na  wszystkie  ulice,  na  których  nie  ma
kanalizacji. Będziemy składać do skutku, gdzie się tylko da.

Przewodnicząca Rady Miasta  – Pani  Jolanta  Beata  Bagińska:  Czy Cyganowo w tych
projektach też jest ujęte?

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Tak jest ujęte.

Radny Marek Zubrzyński: Była projektowana kanalizacja z Kranopola do Sejn. Na jakim
etapie są te prace?

Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG: Wczoraj  Pan Burmistrz  miał  spotkanie  z
Wójtem: Gminy Krasnopol, Gminy Giby, Gminy Sejny. Mnie na tym spotkaniu nie było. Nie
ma jeszcze ogłoszonego przetargu na wykonanie.

Radny  Marian Auron: Trwają prace na ul. 11 Listopada. Będzie położony asfalt. W
takim przypadku koszty  prac związane z kanalizacją jeszcze bardziej wzrosną. Czy przed
zakończeniem prac, na tej ulicy, będzie zrobiona kanalizacja?  Czy po położeniu asfaltu ta
kanalizacja w ogóle będzie mogła powstać?

Pani  Dominika Sidor – Kierownik RPG: Zgadzam się z Panem, że na pewno będzie
droższa inwestycja. Jeżeli dostaniemy dofinansowanie z „polskiego ładu” to paradoksalnie ta
inwestycja  będzie tańsza  dla  nas  bo będzie bardzo duży poziom dofinansowania  dla  nas.
Powiat tam kładzie tylko górną warstwę. To nie jest kapitalna przebudowa drogi tylko raczej
remont.

Głosowanie Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury.

Głosowanie: Za 5, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,  Sportu i  Kultury jednogłośnie
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2022
rok.

 Głosowanie Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i Ochrony Środowiska.

Głosowanie: Za 6, przeciw 0, wstrzymujących 0.



Radni  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony  Środowiska
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały   w sprawie zmian w budżecie miasta
Sejny na 2022 rok.

Głosowanie Komisji Planu, Budżetu i Finansów.

Głosowanie: Za 8, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni  Komisji  Planu,  Budżetu  i  Finansów  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowali
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Sejny na 2022 rok.

Do pkt 6. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury - przystępuje do kolejnego punktu obrad, którym jest zaopiniowanie projektu
uchwały  w  sprawie  podjęcia  współpracy  partnerskiej  z  miastem  Frankfurt  nad  Odrą
(Niemcy), miastem Słubice (Polska) oraz miastem Łoździeje (Litwa).

W trakcie na salę posiedzenia wchodzi Radna Jolanta Piktel-Dabulis.

Pani  Dominika Sidor – Kierownik RPG:  Miasto Sejny wspólnie z Partnerami: Frankfurtem
nad Odrą (Niemcy),  Słubicami (Polska) i  Łoździejami (Litwa) chce realizować projekt po
nazwą  „DE-PL-LT  Edukacja  obywatelska  na  rzecz  odporności  społeczności  na  kryzysy
poprzez tworzenie systemu nowoczesnych szkoleń i podnoszenia kwalifikacji zawodowych
dla edukatorów z zakresu obrony cywilnej”,  który finansowany będzie zgodnie z  Umową
Grantową PSF 2021/06 ze środków Rady Państw Morza Bałtyckiego. 
Cele  projektu  to:  umożliwienie  obywatelom  podnoszenia  indywidualnych  kompetencji,
stworzenie systemu nowoczesnych szkoleń, a także kwalifikacji zawodowych dla edukatorów
w zakresie obrony cywilnej. Innowacyjność projektu opiera się na analizie skutków kryzysu
powstałego w wyniku wybuchu pandemii Covid-19 na społeczeństwo i gospodarkę, którego
celem  jest  zaproponowanie  wzmocnienia  odporności  społecznej  w  przyszłości.  Należy
wdrożyć działania mające na celu zwiększenie odporności ludności cywilnej na granicach
państw. Zamierzamy to wzmocnienie osiągnąć poprzez szkolenia z zakresu pierwszej pomocy
i obrony cywilnej. Pozwoli to na stworzenie kadr, które w sytuacji kryzysowej odciążą system
ochrony  zdrowia  i  potencjalnie  zapewnią  dodatkowych  wolontariuszy  wspierających
działania  państwa w sytuacji  kryzysowej,  np.  poprzez  zwiększenie  liczby  osób mających
wyższą świadomość w zakresie  obrony cywilnej  oraz zaangażowanie firm jako personelu
pomocniczego.  Szkolenia  z  zakresu  pierwszej  pomocy  i  obrony  cywilnej  pozwolą  na
wykształcenie  dodatkowej  kadry  edukatorów.  Również  ostatnie  wydarzenia  za  wschodnią
granicą wskazują na racjonalność i konieczność szkolenia ludności cywilnej. 



Całkowita wartość projektu: 63.200,00 euro, kwota dofinansowania: 55.000,00 euro.

Radny Marek Zubrzyński: Dlaczego tak późno?

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Projekt porozumienia jest już zaakceptowany
przez  naszego  radcę  prawnego.  Jeżeli  Państwo  podejmiecie  tą  uchwałę  to  porozumienie
będziemy podpisywać na początku czerwca.  Zakres  projektu nie  jest  zbyt  szeroki.  Mamy
firmę, która może nam zrealizować te szkolenia do końca sierpnia. Myślę, że termin realizacji
projektu nie jest zagrożony. 

Radny  Marek Zubrzyński:  Czy w związku z tym plan działania będzie zmieniony w
umowie?

Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG:  Umowy  grantowej?  Nie  to  tylko
harmonogram pomocniczy. Musieliśmy założyć jakieś plany ramowe.

Radny  Marek Zubrzyński:  Dlaczego tak  późno skoro  dokument  tłumaczenia  jest  z
grudnia?

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Dlatego, że trwały rozmowy z partnerami. 

Pani  Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta Sejny: W projekcie są też działania
miękkie, które zakładają szkolenia. W tamtym roku mieliśmy COVID i zakaz zgromadzeń. W
związku z tym to się przeciągało do momentu kiedy to w ogóle da się zrealizować. To jest taki
projekt na który dostaliśmy już pieniądze.

Radny  Marek Zubrzyński: Kto z naszej strony będzie uczestniczył w szkoleniu i kto
będzie mógł skorzystać ze szkolenia?

Pani  Dominika Sidor – Kierownik RPG: Będzie ogłoszony nabór  na szkolenia dla
osób chętnych. Po szkoleniu te osoby będą będą potrafiły udzielić pierwszej pomocy ale też
udzielić wsparcia psychicznego.



Głosowanie Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury.

Głosowanie: Za 6, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni  Komisji  Oświaty,  Spraw  Socjalnych,  Zdrowia,  Sportu  i  Kultury  jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały  w  sprawie  podjęcia  współpracy  partnerskiej  z
miastem Frankfurt  nad Odrą (Niemcy),  miastem Słubice (Polska)  oraz miastem Łoździeje
(Litwa).

 Głosowanie  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony
Środowiska.

Głosowanie: Za 6, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Radni Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i Ochrony Środowiska jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały   w  sprawie  podjęcia  współpracy  partnerskiej  z
miastem Frankfurt  nad Odrą (Niemcy),  miastem Słubice (Polska)  oraz miastem Łoździeje
(Litwa).

Głosowanie Komisji Planu, Budżetu i Finansów.

Głosowanie: Za 9, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni Komisji Planu, Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt
uchwały  w  sprawie  podjęcia  współpracy  partnerskiej  z  miastem  Frankfurt  nad  Odrą
(Niemcy), miastem Słubice (Polska) oraz miastem Łoździeje (Litwa).

W trakcie wchodzi Radna Anna Krutul.

Do pkt 7. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury - przystępuje do kolejnego punktu obrad, którym jest zaopiniowanie projektu
uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  za  usługi  odbierania  odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i
transportu nieczystości ciekłych.



Pani  Anna Kalinowska – Inspektor ds. komunalnych: Podjęcie przedmiotowej uchwały
związane jest z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 19
lipca 2019 r., (Dz. U z 2019 r., poz. 1579), która weszła w życie w dniu 6 września 2019 r.
Zgodnie  z  art.  6c  ust.  2c,  ustawy,  przystąpienie  właściciela  nieruchomości,  na  której  nie
zamieszkują  mieszkańcy,  do  zorganizowanego  przez  gminę  systemu  gospodarowania
odpadami komunalnymi jest dobrowolne. W związku z powyższym, zgodnie z art. 6 ust. 2,
ww. ustawy konieczne jest aby rada gminy, w drodze uchwały, określiła górne stawki opłat
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat
za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz określiła także górne stawki
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi związane z pozbywaniem się z
terenu nieruchomości nieczystości ciekłych. Rada gminy określając stawki opłat, w zakresie
odbioru odpadów komunalnych stosuje wyższe stawki, jeżeli właściciel nieruchomości nie
wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny. Stawka opłaty
maksymalnej  może  być  dowolna  ale  proponuje  się  przyjęcie  stawek  maksymalnych
określonych zgodnie z cenami rynkowymi. Proponowana cena obejmuje wszystkie czynniki
cenotwórcze  związane  z  np.  opłatą  środowiskową,  odbiorem,  transportem,  segregacją  i
składowaniem  odpadów  na  składowisku  –  koszt  transportu  odpadów  oraz  koszt  ich
zagospodarowania.  Proponuje  się  przyjęcie  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez
właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych
za  usługi  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transport  i  odbioru  na  oczyszczalni
nieczystości ciekłych na poziomie 70.00 zł.

Radny  Stanisław  Bulwin:  W 2020  r.  co  czwarty  mieszkaniec  nie  płaci  za  odbiór
śmieci. Czy są dane z 2021 r., czy ta ilość się zmniejszyła?

Pani  Bożena  Renata  Miszkiel –  Skarbnik  Miasta:  O  tym  będziemy  rozmawiali  na
następnej sesji. W maju rozstrzygnęliśmy przetarg na wywóz odpadów.

Pani  Anna Kalinowska – Inspektor  ds.  komunalnych:  Te górne stawki nie  dotyczą
nieruchomości  zamieszkałych.  Dotyczy  to  tych  nieruchomości  jak  np.:  restauracje,  z
działalności, budynków niezamieszkałych. Jeżeli podczas kontroli stwierdzi się, że nie mają
podpisanej umowy wtenczas podjęta jest procedura wydania decyzji.

Pani  Jolanta  Beata  Bagińska –  Przewodnicząca  Rady  Miasta:  Te  trzy  uchwały,  nad
którymi  teraz  będziemy  procedować  nie  dotyczą  stawek,  nad   którymi  wcześniej
głosowaliśmy.  Zazwyczaj  one dotyczą osób prowadzących działalność gospodarczą.  Takie
osoby często nie zawiązują umowy z odbiorcą odpadów i nie ponoszą tych kosztów.

Czy w związku, że został rozstrzygnięty przetarg na  wywóz śmieci zmienią się też
stawki?

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Jeszcze nie były robione szacunki.



Pani  Anna  Kalinowska –  Inspektor  ds.  komunalnych:  Myślę,  że  nie  będzie  wielkiej
różnicy.

Głosowanie Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni  Komisji  Oświaty,  Spraw  Socjalnych,  Zdrowia,  Sportu  i  Kultury  jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  za
usługi  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  oraz  opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

 Głosowanie  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony
Środowiska.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Radni Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i Ochrony Środowiska jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały   w sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  za
usługi  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  oraz  opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

Głosowanie Komisji Planu, Budżetu i Finansów.

Głosowanie: Za 9, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni Komisji Planu, Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt
uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  za  usługi  odbierania  odpadów
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i
transportu nieczystości ciekłych.

Do pkt 8. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury - przystępuje do kolejnego punktu obrad, którym jest zaopiniowanie projektu
uchwały  zmieniającej  uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na
terenie Miasta Sejny.

Pani  Anna  Kalinowska –  Inspektor  ds.  komunalnych:  Zmienia  się  częstotliwość
odbioru tworzyw sztucznych oraz opakowań wielomateriałowych i meatli:



„ w przypadku budynków wielolokalowych – 4 razy w miesiącu”.

Głosowanie Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni  Komisji  Oświaty,  Spraw  Socjalnych,  Zdrowia,  Sportu  i  Kultury  jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Sejny.

 Głosowanie  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony
Środowiska.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Radni Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i Ochrony Środowiska jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały   zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Sejny.

Głosowanie Komisji Planu, Budżetu i Finansów.

Głosowanie: Za 9, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni Komisji Planu, Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały  zmieniającej  uchwałę w sprawie  regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na
terenie Miasta Sejny.

Do pkt 9. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury - przystępuje do kolejnego punktu obrad, którym jest zaopiniowanie projektu
uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i
zagospodarowania tych odpadów na terenie Miasta Sejny.

Pani  Anna Kalinowska – Inspektor ds. komunalnych: Zmienia się częstotliwość odbioru
tworzyw sztucznych oraz opakowań wielomateriałowych i metali: 
 „ w przypadku budynków wielolokalowych – 4 razy w miesiącu”.

Punkt  selektywnej  zbiórki,  przyjmując  wszystkie  rodzaje  selektywnie  zbieranych
odpadów komunalnych oraz każdą ich ilość, mieszczący się: 



 „ przy ul. Powstańców Sejneńskich 32B w Sejnach czynny od wtorku do piątku w godzinach
8.00 do16.00 oraz pierwszą sobotę miesiąca w godzinach od 9.00 do 13.00”.

Pani Jolanta Beata Bagińska – Przewodnicząca Rady Miasta: Ile można przywieść gruzu?
Jakie są limity?

Pani  Anna Kalinowska – Inspektor ds. komunalnych: Właściciele nieruchomości, którzy
ponoszą  opłaty  mają  prawo  oddać  do  punktu  200  kg  gruzu  od  osoby.   Jest  możliwość
wynajęcia kontenera za dodatkową odpłatność.

Głosowanie Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni  Komisji  Oświaty,  Spraw  Socjalnych,  Zdrowia,  Sportu  i  Kultury  jednogłośnie
pozytywnie  zaopiniowali  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  szczegółowego
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów na terenie Miasta Sejny.

 Głosowanie  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony
Środowiska.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Radni Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i Ochrony Środowiska jednogłośnie
pozytywnie zaopiniowali  projekt  uchwały   zmieniającej  uchwałę w sprawie szczegółowego
sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów na terenie Miasta Sejny.

Głosowanie Komisji Planu, Budżetu i Finansów.

Głosowanie: Za 9, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni Komisji Planu, Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt
uchwały  zmieniającej  uchwałę  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  szczegółowego  sposobu i
zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów na terenie Miasta Sejny.



Do pkt 10. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury  -  przystępuje do kolejnego punktu posiedzenia, którym jest zaopiniowanie
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  Narkomanii
Miasta Sejny na 2022 rok.

Pani Ewelina Luto – Pełnomocnik Burmistrza: Musimy przyjąć do Miejskiego Programu
Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Przeciwdziałania  Narkomanii
Miasta Sejny na 2022 rok wszystkie środki finansowe wpłacone z tytułu opłat za wydanie
zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych. 

Kwota łączna środków przyjętych do budżetu:  149.364,03 zł. Szczegóły stanowi tabela
PLAN RZECZOWO - FINANSOWY NA ROK 2022.

Głosowanie Komisji Oświaty, Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni  Komisji  Oświaty,  Spraw  Socjalnych,  Zdrowia,  Sportu  i  Kultury  jednogłośnie
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia
Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i
Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Sejny na 2022 rok.

 Głosowanie  Komisji  Bezpieczeństwa  Publicznego,  Handlu  i  Ochrony
Środowiska.

Głosowanie: Za 7, przeciw 0, wstrzymujących 0.

Radni Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Handlu i Ochrony Środowiska jednogłośnie
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia
Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i
Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Sejny na 2022 rok.

Głosowanie Komisji Planu, Budżetu i Finansów.

Głosowanie: Za 9, przeciw 0, wstrzymujących się 0.

Radni Komisji Planu, Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt
uchwały  zmieniającej uchwałę  zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie



uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i
Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Sejny na 2022 rok.

Do pkt 11. 

Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Spraw Socjalnych, Zdrowia,
Sportu i Kultury - przystępuje do kolejnego punktu posiedzenia, którym są sprawy różne.

1. Pani  Jolanta  Beata  Bagińska -  Przewodnicząca  Rady  Miasta:  Poinformowała,  że
wpłynęło pismo od Pana XXX informujące o nierozpoznaniu w uchwałach wszystkich
wątków podniesionych  w tzw.  skargach  na  Burmistrza.  Pismo  zostało  przekazane
Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

2. Do końca  maja  jest  termin  przekazania  raportu  o  stanie  Miasta  za  2021 rok.  Czy
termin będzie dotrzymany?

Pani  Dominika Sidor – Kierownik RPG: Fizycznie już jest, wymaga małych poprawek.
Otrzymaliśmy już projekt raportu do zaakceptowania. 

3. Pani  Jolanta  Beata  Bagińska -  Przewodnicząca  Rady  Miasta:  Poinformowała,  że
wstępny termin sesji absolutoryjnej wyznacza się na dzień 28 czerwca 2022 r. Komisja
Rewizyjna  sporządza  wniosek  do Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o  udzielenie  /
nieudzielenie absolutorium Burmistrzowi miasta Sejny. 

Sprawozdanie z budżetu zostało przez RIO zaopiniowanie pozytywnie z uwagami. 

Pani  Bożena Renata Miszkiel – Skarbnik Miasta: Oni się martwią sprzedażą działek ze
względu  na  wskaźniki,  że  nie  spełnimy  wskaźników.  W tym  roku  najbardziej  nas  będą
martwić rosnące koszty wydatków bieżących. 

Pani  Dominika Sidor – Kierwonik RPG: Działki na sprzedaż wystawiamy sukcesywnie
według obowiązujących nas terminów. Mamy na sprzedaż grunty o wartości na około 2 mln.
zł. Wystawiamy działki na strefie. Na razie nie udało się nam sprzedać. Będziemy próbować
aż do skutku.

Pani Jolanta Beata Bagińska - Przewodnicząca Rady Miasta: Czy jest zainteresowanie
działkami. Ktoś dzwonił i się pytał? 

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Mieliśmy kilkanaście telefonów ale na razie
nic z tego nie wynika. Zastanawiamy się jaką nową strategie przyjąć.

Pani  Jolanta Beata Bagińska - Przewodnicząca Rady Miasta: A czy Suwalska Strefa
nie mogłaby pomóc w rozpropagowaniu informacji o sprzedaży?



Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG:  Oni  dostają  informacje  od  nas  i
rozpropagowują ją u siebie. 

Radny Marek Zubrzyński: Rozumiem, że nie planujecie obniżki stawki sprzedaży?

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Ceny działek wychodzą z operatu szacunkowego.
Tak wycenił rzeczoznawca. Taka jest cena działek na cele produkcyjne w Sejnach. Może przy
następnym przetargu ją obniżymy.

4. Radny  Marek  Zubrzyński:  Mnie  interesuje  działka  po  drugiej  stronie.  Firma  MT-
Pharma do końca maja miała przedstawić projekt.

Pani Dominika Sidor – Kierownik RPG: Tak do końca maja. Przedstawiciel MT-Pharma
będzie w Sejnach za dwa dni. Do końca maja mają termin na dostarczenie dokumentacji.

5. Pan  Adam  Łabanowski –  pracownik  Ośrodka  Kultury  w  Sejnach:  Chciałem
wszystkich Państwa zaprosić na koncert z okazji Dnia Matki.

6. Radny  Stanisław Bulwin:  Wiadomo,  że  wykonawca  „łąk  biskupich”  nie  zakończy
inwestycji. Czy jest już ogłoszony przetarg, kto będzie wykańczał tą inwestycję? Czy
jest zagrożone dofinansowanie do łąk biskupich?

Pani  Dominika  Sidor –  Kierownik  RPG:  Kancelaria  prawna  pisze  odstąpienie  od
umowy.  Mam nadzieję,  że  w  przyszłym tygodniu  otrzymamy  i  przekażemy  wykonawcy.
Termin nie jest zagrożony. Mamy szansę to zrobić.

Do pkt 12.
 

Po wyczerpaniu tematów  Pan Bogusław Sojko – Przewodniczący Komisji Oświaty,
Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury zamknął wspólne posiedzenie Komisji Stałych. 

Przewodniczący Komisji Oświaty,
Spraw Socjalnych, Zdrowia, Sportu i Kultury

/-/ Bogusław Sojko
Protokołowała:
Danuta Wilkialis


